
Dr. Sverijnga o dein ftafoiišne dnhovšCine. 
Na seji senata 28. marca je dr. Šver

ljuga zopet povzel besedo ter med dru
gim izjavil: 

Odkar obstoja naša država, je slo
venska in hrvatska duhovščina stala 
vedno ob strani svojega naroda ter ga 
ni zapuščala niti v najtežjih trenutkih. 
Če bi ne bilo katoliške duhovščine, bi 

se Slovenci že zdavnaj vtopili v morju 
germanstva (nemštva). Dr. Šverljuga 
je ostro obsodil vse napade proti jugo
slovanski katoliški duhovščini v naši 
narodni skupščini, kakor da bi bila ta 
duhovščina, ki je bila vedno nacional
na, sedaj naenkrat nastopila proti last* 
ni državi. Zato vse take napade najod
ločneje odbija. 



V svojem nadaljnjem govoru je opo
zarjal senatorje na veliko škodo, ki so 
jo trpele posamezne države, ki so se 
spustile v kulturni boj. Tu se je obširno 
bavil z borbo železnega kanclerja Bis
marcka proti katoliški Cerkvi v Nem
čiji ter je naglasil, da je ta borba, ki je 
bila velika in težka, vrgla v ječo več 
kot deset Škofov in nad 100 duhovni
kov. Več ko sto cerkva je bilo zaprtih, 
zaprle so se šole in semenišča, gojilo pa 
se je pridobivanje duš, toda vse to ni 
nič koristilo in se je moral nazadnje ta 
železni kancler vendarle napotiti v Ca
nosso (udati se). 

Dr. Šverljuga je nato ponovno obso
dil razne izjave, ki so jih podali posa
mezni govorniki v narodni spuščini in 
na drugih mestih proti škofom in proti 
katoliški duhovščini, s čimer so dajali 
samo našim sovražnikom v roke mate
rijal za gonjo proti naši državi. »Ko 
imam pred očmi tako težak položaj, v 
katerem se nahajamo, se vprašujem, 

če je bilo potrebno, modro in politično, 
pri tem položaju in v tem vzdušju raz
pustiti Prosvetni zvezi v Ljubljani in v 
Mariboru. To pomeni razpust vseh pro
svetnih organizacij slovenskih katoli
čauov. Ali je v teh težkih časih na me
stu in modro, da se z gotove strani 
spravi izven zakona cel verski red in 
da se mu ne nudi niti prilika za obram
bo? Ali bo koristilo verskemu in duhov
nemu miru, ko se baš v teh časih z do
datnim zakonom k agrarnemu zakonu 
ogroža cerkveno premoženje in s tem 
postavlja v vprašanje pomen zakona, 
ki je bil proglašen za definitivnega? 
Oni, ki so danes na državni upravi, naj 
dobro premislijo, kajti njihova odgo
vornost pred zgodovino in bodočimi 
pokolenji našega naroda je velika. 
Vsakdo, ki mu je na srcu korist te dr
žave in ki noče podpirati naših sovraž
nikov, naj skuša najti izhod iz tega 
mučnega in neznosnega cerkvenopoli
tičnega stanja. 


